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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 3  

van woensdag 27 april 2011om 19:30 uur 

 
Aanwezig:  
Gladiné Pierre, Debondt Luc, Driesen Godelieve, Wittebolle Astrid, Daniëls Tom, Diels Vincent, Anaf Hannes, 
Langman Deborah, Reniers Peter - raadsleden 
 
Vos Eric - schepen 
De Wachter Eddy - commissievoorzitter 
Aerts Kathleen - commissiesecretaris 
 
Ook aanwezig 
Lemmens Romain -  IVEKA/EANDIS 
Vandevelde Nick - IVEKA/EANDIS financiëel adviseur 
Mateusen Steven - diensthoofd Wegen, Groen & Mobiliteit 
Driesen Leen - Wegen, Groen & Mobiliteit 
 
1. Verslag vorige vergadering 
Er zijn geen opmerkingen bij het verslag van de vergadering van 30 maart 2011. 
Het punt ‘Uit het college’ over TTV gaat zeker in één van de volgende commissies behandeld worden. 
 
2. Project slimme meters 
Eric Vos geeft een korte inleiding voor de punten rond IVEKA/EANDIS. 
IVEKA Kempen zit in de tweede fase voor het pilootproject in Turnhout.  Er zijn twee sociale woonwijken 
uitgekozen om aan dit project mee te werken, namelijk Parkwijk en Schorvoort/Den Brand.   
31 maart 2011 was er een informatiezitting voor de bewoners. 
De algemene vergadering van IVEKA/EANDIS staat gepland voor begin juni 2011. 
 
Romain Lemmens geeft een uitgebreid overzicht aan de hand van een powerpointpresentatie. 
 
Context Slimme meters: 

 Richtlijn energie-efficiëntie EU: energiebesparing vraagt betere meetinfrastructuur 

 20-20-20 doelstellingen: minder en groener verbruik stelt meer eisen aan meetsystemen: 
1/  om verbruik beter te meten 
2/ om energiestromen beter te besturen 

 Omzetting derde energiepakket EU: meer nadruk op implementatie slimme meter 
 

Belangrijkste voordelen:  

 De nieuwe meters voor elektriciteit en aardgas kunnen informatie sturen en ontvangen 

 Meetgegevens kunnen op afstand gelezen worden ( factuur maandelijks) 

 Energieverbruik kan op afstand aangestuurd worden (piekmomenten in verbruik controleren)  
 
Het college heeft beslist om de informatievergadering aan de bewoners als eerste te laten plaats vinden.  Dit is 
gebeurd in twee aparte vergaderingen: één voor de Parkwijk waar de leidingen vernieuwd moeten worden, één in 
Schorvoort/Den Brand waar enkel de meters geïnstalleerd moeten worden.  Deze vergaderingen zijn positief 
geëvalueerd.  Er is veel respons gekomen.  De bewoners hadden vele vragen, de betrokkenheid was groot. 
 
Vragen: 

 Luc Debondt informeert of de onlangs aangelegde stoepen in de Parkwijk terug opgebroken moeten 
worden.   
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Eric Vos legt uit dat de werken dit keer aan de achterzijde, aan de garages zullen plaatsvinden.  De nieuwe 
voetpaden blijven ongedeerd.   
 
Eddy de Wachter benadrukt dat het hier gaat over beide meters, een nieuwe verbruiksmeter zowel voor aardgas, 
als voor elektriciteit.  In de Parkwijk zijn er extra voorzieningen nodig aan de straatzijde, in Schorvoort niet.  De 
voorbereidingswerken aan de aansluitingen zijn reeds gestart.  De voorbereidingswerken voor de cabines zijn 
voorzien rond januari 2012.  De effectieve plaatsing van de meters in het voorjaar van 2012.  Er zal 
gegarandeerd hinder zijn voor de bewoners (enkele uren stroomonderbreking), maar wordt tot een minimum 
beperkt. 
 

 Pierre Gladiné heeft vragen bij de onlangs uitgevoerde werken in de Korte Veldstraat.  Bij werken aan 
het aardgasnet door een onderaannemer zijn bij het openbreken van de stoepen enkele stoepstenen en 
boordstenen beschadigd.  Dit is onvermijdelijk.  Pierre benadrukt dat de werknemers erg vriendelijk en 
behulpzaam waren. 
Het terugleggen van de stenen is echter slordig gebeurd: verschillende openingen, hoogteverschillen, 
gebroken stenen terug geplaatst, snel opgevoegd met wat mortel.  Dit is geen langdurige oplossing.   
Na amper twee weken begint de mortel te verpulveren. 
Worden dergelijke beschadigingen mee in het bestek opgenomen?  Wordt de schade door Eandis zelf 
hersteld? 

Romain Lemmens legt uit dat de aannemer de straten moet herstellen ‘in oorspronkelijke staat’.  De oplevering 
gebeurd pas na één jaar.  De opmerking staat genoteerd en zal hersteld worden.  
Eric Vos meldt dat de aannemers wel vaker de stoepen provisoir terugleggen, om later definitief te herstellen. 
 

 Pierre merkt ook op dat de kaart, aan de bewoners gericht , geen duidelijkheid gaf wanneer de werken 
exact van start zouden gaan.  Er stond geen begindatum op vermeld. 

 
3. Energietarieven 
Nick Vandevelde licht toe aan de hand van een powerpointvoorstelling. 
 
België heeft een vrije energiemarkt.  De prijs voor energie wordt bepaald door drie luiken: 

 Produceren van energie 

 Vervoeren van energie – netwerkbeheer 

 Aanleg en onderhoud 
aangevuld met heffing van de overheid + BTW van 21% 
 
Drievoudige dimensie dienstverlening:  

 Technische dienstverlening: aansluiting, onderhoud, herstelling 

 Ecologische dienstverlening: milieuaspecten 

 Sociaal dienstverlening: openbare verlichting 
 
De extra kosten voor ecologisch en sociaal energiebeleid wordt gevraagd om in solidariteit door de volledige 
samenleving te dragen.  Een tussentijdse herziening van het meerjarentarief wordt overwogen.  De vastgelegde 
tarieven 2009 – 2012 zijn niet in staat om onvoorziene sterke groei voor groene stroomcertificaten op te kopen, te 
dragen. 
21 miljoen werd er begroot, de reële kost bedraagt 120.000.000 EUR.  De garantie op termijn van 20 jaar blijft 
wel bewaard. In 2013 komt er een nieuw termijnbepaling. 
 
Opmerking: 

 Astrid Wittebolle stelt zich vragen bij de grafiek met de verschillende elementen.  Is er inderdaad geen 
mogelijkheid om de BTW te laten dalen?  Het was een politieke keuze om de focus te leggen op het 
milieuaspect, maar energie is toch een elementair recht van de burger, waarom geen heffing van 6% 
i.p.v. 21%? 
De keuze om de nadruk te leggen op zonnepanelen is spijtig genoeg negatief in de media gekomen. 

 
Voorstel tot wijziging van de kapitaalstructuur: 

 Kapitaalvermindering door terugbetaling A-aandelen voor openbare besturen en privé-aandeelhouders 
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 Kapitaalverhoging voor openbare besturen door uitgifte F en E-aandelen (met stemrecht ) 

 Tijdelijke en voorwaardelijke blokkering van de uitgiftemogelijkheid van A-aandelen 

 Behoud van het stemrecht van de privépartner tot minimum 25% +1 aandeel 
Betekent een kapitaalsvermindering van 943.000.000 EUR voor gemeenten in Vlaanderen. 
 
Er zijn geen vragen bij dit punt. 
 
4. Onderhoud beton + aanleg verbinding Dahliastraat 
Leen Driesen illustreert de toelichting van alle punten rond Wegen, Groen en Mobiliteit aan de hand van een 
powerpointvoorstelling in bijlage.  Steven Mateusen verduidellijkt. 
 
De eerste opdracht bestaat eenderzijds uit het onderhoud beton, bijvoorbeeld herstelling aan wegdek (door 
warmte in zomer, vorstschade in winter), anderzijds de aanleg en verbinding Dahliastraat, waaronder een 
betonnen rijbaan in helling, een apart voetpad en riolering. 
 
5. Onderhoud asfalt + herinrichting gedeelte Vlamingenstraat 
Deze opdracht houdt het onderhoud van het asfalt (overlaging) in en de inrichting van de Vlamingenstraat met 
trage wegverbinding in dubbelklinkers, toekomstig speelplein… 
 
6. Onderhoud keien + verbinding Nonnenstraat 
In de omschrijving van de opdracht zit herstel van rijweg in elementverharding en kasseien + aanleg verbinding 
Nonnenstraat. 
De raming voor onderhoud keien en verbinding Nonnenstraat weergegeven op de presentatie gisterenavond is 
nagekeken en blijkt toch correct. De kredieten zullen besteed worden in functie van prioriteiten tussen onderhoud 
asfalt, beton en (beton)keien zoals dit in het verleden ook steeds gebeurde. 
  
Vragen: 

 Eddy De Wachter informeert naar mogelijk extra veiligheidsmaatregels voor deze verbinding na de 
werken - sluipweg. 

Eric Vos legt uit dat enkel de eerste 30 à 32 meter verhard gaat worden aan de toegang van de Nonnenstraat.  
Het zandgedeelte aan de Grimstedestraat blijft en loopt ook smaller uit.  De verharding gaat geen meer gebruik 
van de servituutweg in de hand werken. 
 
7. Herstellingen wegenis na winterschade 
Zeer lokaal worden onmiddellijk de putten met koud asfalt herstelt door de stadsbedrijven. 
Bij grote beschadigde oppervlakken wordt een overlaging uitgevoerd door een extreme aannemer.  Na de 
winterperiode start men de werken volgens een prioriteitenlijst. 
Onlangs zijn de Akkerpad en de Klinkstraat volledig heraangelegd. 
 
Vragen: 

 Hannes Anaf vraagt naar de timing van de werken.  Wanneer wordt er gestart?  
Steven Mateusen weet dat er volgende week een eerste contact is met de aannemer.  De eerste fase van de 
werken wordt verwacht voor de zomer, een tweede fase in het najaar. 
 

 Peter Reniers meldt dat er bij de heraanleg tussen de Boomstraat en de Lokerenstraat met drie 
verschillende verhardingen is gewerkt: asfalt – klinkers – asfalt.  Waarom het asfalt niet doortrekken 
waardoor er een eenheid komt in het wegdek? 

Steven gaat dit als aandachtspunt meenemen.  De eerste prioriteit ligt bij het snel herstellen van de schade, het 
esthetisch aspect volgt eventueel in een latere fase.  Het is echter niet altijd realiseerbaar. 
 
8. Varia 
Er zijn geen variapunten. 
 
 
Kathleen Aerts   
commissiesecretaris  


